
Lauksaimniecības konsultatīvās padomes 2025. gada 23. janvāra sēdes 

PROTOKOLS 

Rīgā 

Datums skatāms laika zīmogā Nr. 2.2-6e/1/2025 

 

Vieta: klātienes sēde ZM 23. stāva zālē 

Sēdes sākums: plkst. 11:00  

Sēdes norises tiesiskais pamats: Ministru kabineta 2022. gada 6. decembra noteikumi 

Nr. 769 “Lauksaimniecības konsultatīvās padomes nolikums”. (Tehnisku iemeslu dēļ 

videotiešraide nav nodrošināta un videoieraksts nav veikts.) 

Sēdes dalībnieki. Lauksaimnieku nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes 

(turpmāk – Padome) sēdē ar balss tiesībām piedalās: 

Nr.p.k. Pārstāvētās iestādes/biedrības nosaukums,  

ieņemamais amats 

Padomes 

locekļa vārds, 

uzvārds 

1. Zemkopības ministrs, Padomes priekšsēdētājs Armands Krauze 

2.  Zemkopības ministrijas valsts sekretārs Ģirts Krūmiņš 

3. Biedrības “Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības 

asociācija” valdes loceklis 
Uģis Vītiņš 

4.  Biedrības “Zemnieku saeima” pilnvarotā persona Mārtiņš Trons 

5. Biedrības „Lopkopības saimniecību asociācija” valdes 

loceklis 

Jānis Miezītis 

6. Biedrības “Latvijas Zemnieku federācija” valdes 

priekšsēdētāja 

Agita Hauka 

7. Biedrības Zemnieku “Lauksaimnieku apvienība” 

valdes loceklis 

Andris Gargurnis 

8. Biedrības “Latvijas lauksaimniecības kooperatīvu 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 

Indulis Jansons 

9.  Biedrība “Lauksaimnieku organizāciju sadarbības 

padome” 

Guntis Gūtmanis 

10.  Latvijas Pārtikas uzņēmumu federācijas pārstāvis, 

biedrības “Latvijas Piensaimnieku Centrālā savienība” 

valdes priekšsēdētājs 

Jānis Šolks 

(attālināti) 

 

Citi Padomes sēdes dalībnieki: 

Nr. 

p.k. 

Iestādes/biedrības nosaukums, ieņemamais amats 

 

Vārds, uzvārds 

 

1. Biedrības “Latvijas lauksaimniecības kooperatīvu 

asociācija” padomes priekšsēdētājs 

Jānis Ločmelis 



2. Biedrības “Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības 

asociācija” valdes loceklis 

Mārtiņš Gaiķēns 

3.  Biedrības Latvijas Pārtikas uzņēmumu federācija” padomes 

priekšsēdētāja 

Ināra Šure 

4. Kooperatīvās sabiedrības “Bio Berries Latvia” pārstāvis Andris Krogzems 

(attālināti) 

5. Kooperatīvās sabiedrības “Bio Berries Latvia” pārstāvis Gundars Kārkliņš 

(attālināti) 

6. Biedrības “Latgales ražojošo lauksaimnieku apvienība” 

pārstāvis 

Aivars Bernāns 

(attālināti) 

7. ZM valsts sekretāra vietniece nozaru politikas un tirgus 

jautājumos 

Liene Jansone 

8. Lauku atbalsta dienesta direktors Andris Grundulis 

9. Lauku atbalsta dienesta direktora vietnieks Indulis Āboliņš 

10. Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta direktora vietniece 

Biruta 

Ingiļāvičute 

11. Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta Valsts atbalsta plānošanas nodaļas vadītāja 

vietniece 

Agrita Karlapa 

12. Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta direktora vietniece 

Iveta Ozoliņa 

13. Zemkopības ministrijas Tirgus un tiešā atbalsta 

departamenta direktors 

Zigmārs Ķikāns 

14. Zemkopības ministrijas Tirgus un tiešā atbalsta 

departamenta Tirgus kopējās organizācijas nodaļas vadītāja 

Dace Freimane 

15. Zemkopības ministrijas Tirgus un tiešā atbalsta 

departamenta Tirgus kopējās organizācijas nodaļas vadītāja 

vietniece 

Evita Kozlovska 

16.  Zemkopības ministrijas Stratēģijas, zināšanu un klimata 

departamenta direktors 

Jānis Šnaksis 

17. Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta Valsts atbalsta plānošanas nodaļas vecākā 

eksperte 

Ligija Ozoliņa 

 

Saskaņā ar Ministru Kabineta 2022.gada 6. decembra noteikumu Nr. 769 

“Lauksaimniecības konsultatīvās padomes nolikums” 18. punktu, Padome ir 

lemttiesīga, ja tās sēdē piedalās vairāk nekā puse no padomes locekļiem. Padomes sēdē 

piedalās 10 (desmit) Padomes locekļi, tāpēc Padome ir lemttiesīga. 

 

Padomes sēdes protokolētājas: Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta Valsts atbalsta plānošanas nodaļas vadītāja Agrita Karlapa, Lauku 

attīstības atbalsta departamenta Valsts atbalsta plānošanas nodaļas vecākā eksperte 

Ligija Ozoliņa, Tirgus un tiešā atbalsta departamenta Tirgus kopējās organizācijas 

nodaļas vadītāja D. Freimane. 

 

SĒDES DARBA KĀRTĪBA 

 

1. Iespēja saņemt Ilgtspēju sekmējošo ienākumu pamatatbalsta (turpmāk -  ISIP) 

īstermiņa aizdevumu pirms platību deklarēšanas; 



2. Informācija par valsts budžeta bāzes finansējuma un papildu valsts finansējuma 

sadali; 

3. Par selekcionāru atlīdzību un lauksaimnieku audzēto šķirņu ziņošanu. 

4. Viedokļu apmaiņa par Krievijas un Baltkrievijas izcelsmes minerālmēslu 

iekļaušanu ES sankciju sarakstos ar mērķi pilnībā aizliegt to importu ES vai 

noteikt paaugstinātus ES ievedmuitas tarifus. 

5. Dažādi:  

5.1. Par Satiksmes ministrijas finansējumu “sausajām ostām”. 

5.2. Par priekšlikumu palielināt likumā “Par akcīzes nodokli” noteikto 

marķētās dīzeļdegvielas daudzumu lauksaimniekiem atkarībā no 

audzējamās kultūras. 

 

1. Iespēja saņemt ISIP īstermiņa aizdevumu pirms platību deklarēšanas 

A. Krauze (ministrs) – informē, ka saskaņā ar Ministru kabineta 2022. gada 26. aprīļa 

noteikumiem Nr. 260 “Kārtība, kādā lauksaimniekiem piešķir valsts atbalstu īstermiņa 

aizdevuma veidā” lauksaimniekiem ir iespēja saņemt ISIP īstermiņa maksājumu veidā, 

ja kārtējā gadā lauksaimnieks ir pieteicies ISIP saskaņā ar normatīvajiem aktiem par 

tiešo maksājumu piešķiršanas kārtību lauksaimniekiem. Šobrīd saskaņā ar 

normatīvajiem aktiem par tiešo maksājumu piešķiršanas kārtību lauksaimniekiem vēl 

nav iespējams pieteikties ISIP. Tomēr, ņemot vērā lauksaimniecības nozarē esošo 

joprojām nelabvēlīgo situāciju, ir saņemti aicinājumi no lauksaimnieku nevalstiskajām 

organizācijām nodrošināt iespēju jau šobrīd pieteikties valsts atbalstam īstermiņa 

aizdevuma veidā, saņemot ātrāk ISIP atbalstu. Tādēļ ZM priekšlikums ir Lauku atbalsta 

dienestam nodrošināt iespēju pieteikties valsts atbalstam īstermiņa aizdevuma veidā, kā 

avansa maksājumam, nosakot atbalsta likmi 40 euro/ha. 

 

Sēdes laikā izteiktie viedokļi: 

 

I.Jansons (LLKA) – Atbalsta priekšlikumu, kas paredz iespēju saņemt ISIP īstermiņa 

aizdevumu pirms platību deklarēšanas. Vērš uzmanību uz to, ka atsevišķi lauksaimnieki 

neapzinās to, ka šis atbalsta veids tiek uzskaitīts, kā de minimis atbalsts, tādēļ aicinātu 

pašus lauksaimniekus vērtēt rūpīgāk aizdevuma nepieciešamību. 

 

A.Grundulis (LAD) – Informē, ka Lauku atbalsta dienests līdz 2025. gada 17. februārim 

izsludinās Lauku atbalsta dienesta mājas lapā pieteikšanos īstermiņa aizdevuma 

avansam. 

 

M.Trons (ZSA) – Atbalsta priekšlikumu, kas paredz iespēju saņemt ISIP īstermiņa 

aizdevumu pirms platību deklarēšanas. Informē, kas situācija šobrīd lauksaimniecības 

nozarē nav laba, jo lielai daļai lauksaimnieku ir kredītsaistības un ir saimniecības, 

kurām ir grūtībās norēķināties par uzņemtajām saistībām. Aicina vērtēt iespēju piešķirt 

īstermiņa aizdevumu pilnā apmērā – 60 euro/ha un iespēju robežās Lauku atbalsta 

dienestam pieteikšanos īstermiņa aizdevuma saņemšanai izsludināt pēc iespējas ātrāk. 

 

Nolemj: 

1. ZM Lauksaimniecības un lauku atbalsta departamentam sagatavot Vadības 

apspriedes protokolu, kurā paredzēt: 



1.1. Lauku atbalsta dienests līdz 2025. gada 17. februārim  izsludina Lauku atbalsta 

dienesta mājas lapā pieteikšanos īstermiņa aizdevuma avansam 2025. gadā, 

pamatojoties uz 2024. gada ISIP pieteikumiem saskaņā ar normatīvajiem aktiem par 

tiešo maksājumu piešķiršanas kārtību lauksaimniekiem.  

1.2. Īstermiņa aizdevuma avansa apjomu Lauku atbalsta dienestam noteikt  40 euro/ha, 

nodrošinot iespēju saņemt atlikušo īstermiņa aizdevuma apmēru 20 euro/ha tiklīdz 

lauksaimnieks 2025. gadā ir pieteicies ISIP saskaņā ar normatīvajiem aktiem par tiešo 

maksājumu piešķiršanas kārtību lauksaimniekiem. 

 

2. Informācija par valsts budžeta bāzes finansējuma un papildu valsts 

finansējuma sadali 

B.Ingiļāvičute (ZM) – informē par valsts budžeta bāzes finansējuma apmēru un 

sadalījumu 2025. gadā (1. pielikums). Kopējais valsts finansējums samazināts par 

~1 milj. eiro: 

-  Lauksaimniecības datu centrs (turpmāk – LDC) ir iekļauts LAD struktūrā, tāpēc no 

kopējā finansējuma 603 784 euro pārdalīti uz LAD kā dotācija, un vairs neatspoguļojas 

subsīdiju finansējumā;  

- Ministru kabinets lēma, ka ir nepieciešamas papildu finansējums veselībai, 

aizsardzībai un izglītībai, tāpēc visām ministrijām bija jāsameklē iekšējā resorā 

finansējums. Attiecīgi Zemkopības ministrijā proporcionālais samazinājums  visām 

valsts budžeta apakšprogrammām bija vienāds - 0,726%, attiecīgi no šīs programmas 

(no subsīdijām) tie ir 398 720 euro.  

Par subsīdiju sadalījumu: cūkkopības nozarei palielināts finansējums, jo divas šķirnes 

saimniecības ir atsākušas darbu pēc Āfrikas cūku mēra uzliesmojuma. 

Lauksaimniecības dzīvnieku gēnu bankas uzturēšanai pielikti 10 000 euro, jo tā uztur 

aizsargājamo šķirņu dzīvnieku matiņu, asins un DNS paraugus, un resursu cenas ir 

būtiski palielinājušās. Finansējums palielināts arī augu gēnu bankai, kas pamatā ir 

Latvijā esošās augu ģenētisko resursu sugas un šķirnes un par vietējo bišu saimju 

uzturēšanu. Palielinājums ir arī atbalstam par sēklas sertificēšanas pakalpojumu – 

aptuveni par 85 000 euro,  vajadzība šeit gan ir būtiski lielāka (virs 164 000 

palielinājums), bet pašlaik, esošā finansējuma ietvaros, tam nevaram vairāk piešķirt.  

Paaugstināts arī atbalsts Tehniskajam atbalstam lauksaimniecības nozarē, tur tieši NVO 

ir iespēja pasākumu organizēšanai saņemt finansējumu. 

 

A. Krauze (ministrs) precizē, ka finansējums kas iepriekš bija LDC, apropriācijas ceļā 

tiek iedots LAD. 

 

Ģ. Krūmiņš (ZM) informē, ka LDC finansējums katru gadu no subsīdijām bija aptuveni 

miljons eiro, kas tagad pāriet uz LAD. LDC darbinieki daļa ir pārgājuši uz LAD. 

 

A. Grundulis (LAD) papildina, ka darba līgumu ar LAD nav parakstījuši 14 LDC 

darbinieki. 

 

B.Ingiļāvičute (ZM) piebilst, ka no LDC finansējuma gala labuma guvēji bija 

lauksaimnieki, jo lauksaimnieki saņēma subsidētu pakalpojumu. Arī turpmāk 

lauksaimniekiem nekas nemainīsies. 

 



B.Ingiļāvičute (ZM) – informē par papildu valsts finansējuma apmēru un sadalījumu 

2025. gadā (2. pielikums). Papildu valsts finansējums 2025. gadam ir nedaudz vairāk 

nekā 2024. gadā. Atbalsta programmas saglabājušies kā 2024. gadā, izņemot pasākumu 

“Rudzu maize skolai”. Dēļ de minimis trīs fiskālo gadu periodam valstij noteiktās 

kumulatīvās summas sasniegšanas, 2024. gadā pārpalikušo naudu kredītprocentu 

atbalsta pasākumā pārdalījām uz Altum MALT un apgrozāmo līdzekļu programmām, 

kas ļoti pieprasītas. Proporcionālais samazinājums, kurš bija 2024. gadā par 

kredītprocentiem, tiks piemaksāts 2025. gadā, tiklīdz būs apstiprināti grozījumi MK 

noteikumos Nr. 59. Programmai “Piens un auglis skolai” no šīs programmas arī 

paredzam finansējumu.  

Saņemti priekšlikumi no Zemnieku Saeimas (ZS) par finansējuma novirzīšanu no bāzes 

finansējuma popularizēšanas un informēšanas pasākumiem, bet ZM aicina izmantot 

finansējumu, kas jau pašlaik nevalstiskajām organizācijām ir pieejams no subsīdijām. 

Tāpat ZS bija priekšlikums par produktu sertifikāciju. Informējam, ka šiem 

pasākumiem jau pašlaik ir finansējums gan kooperatīvu un ražotāju organizāciju 

atbalstā, gan pārtikas kvalitātes shēmu atbalsta pasākumos. 

 

L. Jansone (ZM) – informē, ka šobrīd ir apstiprināti KLP SP grozījumi, kur paredzēts 

finansējums nevalstiskajam sektoram – organizācijām iespējams apvienoties un 

organizēt kādu lielāku pasākumu – gan nozares popularizēšanai, gan izglītošanai. 

 

3. Par selekcionāru atlīdzību un lauksaimnieku audzēto šķirņu ziņošanu.(Iveta)  

I. Ozoliņa (ZM) informē, ka selekcionārs ir tiesīgs par šķirni iegūt atlīdzību (no 

1994. gada noteikts likumā), bet diemžēl lauksaimnieki šo pienākumi nepilda, it īpaši 

tie, kas audzē, piemēram, graudus pārstrādei, nevis sēklas audzēšanai. Mums ir gan 

nacionālās, gan starptautiskās prasības.  

Grafikā (3. pielikums) redzams pa gadiem, cik sēklaudzētāji izsūta lūgumus sniegt 

informāciju par audzētajām šķirnēm, atbild līdz 17%, bet samaksā vēl mazāk. 

Lai noteiktu selekcionāriem lielākas tiesības, 2018. gadā jau ZM izstrādāja grozījumus 

Augu šķirņu aizsardzības, likumā, bet, diemžēl Saeimā šie grozījumi tika noraidīti. 

Ierosinām: audzēto šķirņu, tostarp stādāmā materiāla, deklarēšanu LAD EPS sistēmā 

vai VAAD LIZ sistēmā. Pašlaik selekcionāram nav tiesību paņemt laukā paraugu un 

pierādīt savas tiesības uz šķirni.  

 

Sēdes laikā izteiktie viedokļi: 

 

J. Miezītis (LSA)- Kāpēc no 20 ha platības tikai jāmaksā? U, ja lopkopības saimniecība 

audzē jau vairākus desmitus gadus šo šķirni, vai tad arī ir jāmaksā? 

 

I. Ozoliņa (ZM) – par platībām varam vēl runāt un domāt. Par lopbarību – ir jāmaksā 

tad, ja paši izaudzējat un paši iesējat. Ja sēklu iepērkat no sēklaudzētājiem, tad 

problēmu nav. Problēma ir tad, ja paši ataudzē. Ja ir aizsargāta šķirne un gūstat 

ienākumus, jums ir jāmaksā.  

 

I. Jansons (LLKA) - atbalsta šī jautājuma sakārtošanu. 

 

G. Gūtmanis (LOSP) – norāda, ka ir bažas, ka nauda aizies ārzemju selekcionāriem, un 

pašlaik nav īstais brīdis šī jautājuma risināšanai, jo pašlaik ir smags periods. 

 



A. Krogzems (KS Bio Berries Latvia) – lauksaimniekam ir izvēle, kādu šķirni audzēt. 

Ja gribat izmantot ar autortiesībām aizsargātu šķirni, tad ir jāmaksā. Aizpildot vienoto 

iesniegumu, jānorāda šķirne. Tad autortiesību turētājam ir tiesības no LAD saņemt 

informāciju par audzētājiem un hektāriem. 

 

Nolemj: 

1. Diskusijas turpināt darba grupā. 

2. Darba grupā izstrādāt priekšlikumus precizētai Augu šķirņu aizsardzības likuma 

grozījumu redakcijai. 

 

4. Par Krievijas un Baltkrievijas izcelsmes minerālmēsliem (Dace) 

 

D.Freimane (ZM) Informē, ka šobrīd dažādos formātos notiek viedokļu apmaiņa par 

Krievijas un Baltkrievijas izcelsmes minerālmēslu iekļaušanu ES sankciju sarakstos ar 

mērķi pilnībā aizliegt to importu ES vai noteikt paaugstinātus ES ievedmuitas tarifus. 

Arī ES kālija minerālmēslu ražotāju organizācija aktīvi pauž viedokli par 

nepieciešamību sankcijās iekļaut tieši kālija minerālmēslojumu un ir uzrunājusi Latviju 

par šo jautājumu. Minerālmēslu imports Latvijā no Krievijas būtiski samazinājās (no 

86% līdz 98% atkarībā no minerālmēslu veida). Šobrīd pa tiešo Latvijā no Krievijas 

tiek importēti minerālmēsli salīdzinoši nelielos apjomos. Vienlaikus kālija 

minerālmēsli Latvijā tiek ievesti arī no Lietuvas. Saukārt Lietuva šos minerālmēslus 

ieved no Krievijas (Krievija bija TOP3 importa valsts). Ņemot šo vērā, var pieņemt, ka 

kāda daļa RUS minerālmēslu Latvija tiek ievesti arī caur Lietuvu. 

 

A.Krauze (ministrs) Jautājumam ir gan politiskā, gan ētiskā puse, kā arī atgādina 

lauksaimnieku viedokļu atšķirību par atsevišķu lopbarības produktu neiekļaušanu 

Latvijas ieviestajā nacionālajā aizliegumā attiecībā uz atsevišķu lauksaimniecības un 

lopbarības produktu importu Latvijā no Krievijas Federācijas un Baltkrievijas 

Republikas. Minerālmēslu aizliegums vai tarifu paaugstinājums jāskata komplektā ar 

lauksaimniecības un pārtikas produktiem, t.sk. zivsaimniecības produktiem. Jāiet uz to, 

ka ierobežojam - gan preces, gan resursus, turklāt attiecībā uz resursiem jābūt 

pakāpeniskai pieejai. Nevar būt tā, ka ierobežojam tikai resursus. 

 

Sēdes laikā izteiktie viedokļi: 

 

I.Jansons (LLKA) Uzskata, ka jāaizliedz, bet jābūt uzmanīgiem. Šobrīd Latvija nevar 

importēt minerālmešlus no Krievijas, jo nevar veikt maksājumus. Tāpēc pērk no tiem, 

kas var importēt, tiek maksāts starpniekiem. Ja ir aizliegums vai ierobežojums, jāvērtē 

arī izcelsme – lai starpnieki neimportē ES. Jāiet uz maksimālu protekcionismu - ko paši 

saražojam, tas ir jāaizsargā. Jābūt uzmanīgiem, lai kāds nenokļūst monopolstavoklī. 

 

Uģis Vītiņš (LBLA) Jāvirzās uz to, ka mazāk patērējam ārējos resursus. Atbalsta stingru 

ierobežojumu. 

 

A. Gargurnis (LA) Piekrīt ministra paustajam viedokli, bet jābūt uzmanīgam.  

 

G.Gūtmanis (LOSP) Galvenais stāsts te ir par konkurētspēju. Ja minerālmēsli tiks 

importēti caur Lietuvu, tad Latvijas ražotājs būs zaudētājs. Jāvērtē izcelsme. Jau šobrīd 

var konstatēt, ka Krievijā saražotie graudi ar lētākām izejvielām konkurē ar ES 



saražotājiem graudiem, kas ir dārgāki.Varbūt jānorāda, ka papildus iekasētos tarifus 

novirza lauksaimnieku atbalstam.  

 

J.Miezītis (LSA) Jāattīsta lopkopības saimniecības, tad būs arī kūtsmēsli. 

 

M.Trons (ZSA) Vispirms ir jāpabeidz darbs ar tarifu paaugstināšanu lauksaimniecības 

un pārtikas produktiem, jo ES, t.sk. Latvija sevi nodrošina ar pārtiku un lopbarību. Ja 

ierobežos minerālmēslus, tad pārtiku saražos mazāk, bet dārgāku. Ceļam tarifu vai 

aizliedzam pilnībā. 

 

Nolemj: 

Ievērojot līdzšinējo pausto stingro nostāju, 

• vispirms ES mērogā ir jāierobežo Krievijas un Baltkrievijas lauksaimniecības, 

pārtikas un zivsaimniecības produktu imports vai tiem jānosaka sankcijas; 

• savukārt minerālmēslojumu ievešanas ierobežojumi, nosakot paaugstinātus 

ES ievedmuitas tarifus, vai aizliegumam, iekļaujot tos ES sankcijām pakļauto 

Krievijas un Baltkrievijas preču sarakstā, jāīsteno kopā ar lauksaimniecības, 

pārtikas un zivsaimniecības produktu ievešanas ierobežojumiem; 

• turklāt paaugstināti ES ievedmuitas tarifi minerālmēsliem ir jānosaka pakāpeniski; 

• vienlaikus ir svarīgi nodrošināt atbalsta mehānismu tiem ES uzņēmumiem, 

kas varētu ciest no ES pret Krieviju un Baltkrieviju īstenojamo pasākumu 

sekām. Tas var ietvert finansiālu atbalstu vai citas kompensācijas formas, lai 

palīdzētu uzņēmumiem pielāgoties jaunajiem apstākļiem.  

 

5.1. Par Satiksmes ministrijas finansējumu “sausajām ostām”. 

Ministrs informē par iegūto informāciju, ka Satiksmes ministrijai un lauksaimnieku 

kooperatīviem ir vienošanās par “sauso ostu” būvniecību.  

Ņemot vērā to, ka lauksaimnieku organizācijām nav bijušas detalizētas sarunas ar 

Satiksmes ministriju, ministrs aicina lauksaimniekus steidzami sazināties ar Satiksmes 

ministriju, lai finansējums netiktu pārdalīts citiem mērķiem. 

 

5.2. Par priekšlikumu palielināt likumā “Par akcīzes nodokli” noteikto marķētās 

dīzeļdegvielas daudzumu lauksaimniekiem atkarībā no audzējamās kultūras 

Sēdes laikā izteiktie viedokļi: 

M.Gaiķēns (LBLA) – aicina priekšlikumu virzīt pēc iespējas ātrāk. Virzot priekšlikumu, 

par marķētās dīzeļdegvielas daudzuma palielināšanu, lūdz ņemt vērā biedrības 

“Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības asociācija” priekšlikumu un par tām 

bioloģiskajām zālāju platībām, par kurām lauksaimnieks nodrošina konvencionālo 

platību nosacījumus, noteikt tikpat lielu marķētās dīzeļdegvielas daudzumu, kāds ir 

paredzēts par konvencionālajām zālāju platībām. 

 

M.Trons (ZSA) – aicina tālāk virzīt Lauksaimniecības konsultatīvās padomes 2024. 

gada 28. oktobra sēdē apstiprināto 1.variantu, ņemot vērā ka absolūti lielākā daļa 

lauksaimnieku nevalstisko organizāciju to atbalsta. Informē, ka vairākkārt ir notikušas 



diskusijas ar iesaistītajām pusēm, analizējot iespējamos scenārijus, lai nodrošinātu 

maksimālo dīzeļdegvielas daudzumu palielināšanu, ko pieļāva minimālo ieņēmumu 

kritērija paaugstināšana. Papildu norāda, ka marķētās dīzeļdegvielas apjoms virs 145 

litriem par hektāru nebūtu piešķirams tādiem dārgiem hobijiem, kā briežu un citu 

savvaļas dzīvnieku audzēšanai. Aicina meklēt iespēju, kā piešķirt papildus marķētās 

dīzeļdegvielas apjomu arī konvencionālajām piena lopkopības saimniecībām, jo tām 

faktiskais marķētās dīzeļdegvielas nepieciešamai apjoms ir krietni virs 180 litriem par 

hektāru. 

 

Ģ.Krūmiņš (ZM) – ZM kopā ar LAD izanalizēts datus par 600 bioloģiskajām 

saimniecībām, kuras saskaņā ar LAD informāciju, spētu nodrošināt konvencionālo 

platību nosacījumus (gan minimālo liellopu dzīvnieku blīvumu – 0,5 vienības par 

hektāru, gan minimālo ieņēmumu apmēru – 450 euro par hektāru) 

 

J.Ločmelis (LLKA) – norāda, ka Lauksaimniecības konsultatīvās padomes 2024. gada 

28. oktobra sēdē apstiprinātajā 1.varianta piedāvājumā aprēķini ir balstīti uz “Latvijas 

Lauksaimniecības konsultāciju centra” (turpmāk – LLKC) veiktajiem aprēķiniem, 

saskaņā ar kuriem bioloģiskajām piena lopkopības saimniecībām nepieciešamais 

marķētās dīzeļdegvielas daudzums ir 145 litri/hektāru. 

 

A.Krauze (ministrs) – informē, ka LLKC aprēķini veikti tām bioloģiskajām piena 

saimniecībām, kas strādā ekstensīvāk. Norāda, ka tā kā atbalsts samazinātās likmes 

veidā marķētai dīzeļdegvielai ir mērķēts, lai atbalstītu ražojošās saimniecības, tad ir 

nepieciešams tām bioloģiskajām saimniecībām, kas strādā intensīvi un spēj nodrošināt 

gan minimālo dzīvnieku blīvumu, gad arī tikpat lielus minimālos ieņēmumus uz hektāru 

kā konvencionālās saimniecības, nodrošināt iespēju saņemt tikpat lielu maksimālās 

dīzeļdegvielas daudzumu kā konvencionālajām saimniecībām.  

 

SĒDES NOSLĒGUMS 

 

A. Krauze (ministrs) sēdi pasludina par slēgtu plkst. 12.30  
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